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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Varga Judit, igazságügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért nem hosszabbítják meg a kilakoltatási moratóriumot?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

2022. május 31-én hatályát vesztette az a kormányrendelet, amely elrendelte, hogy ingatlan 
kiürítése és lakóingatlan árverezése iránt csak a veszélyhelyzet megszűnését követő 15. naptól lehet 
intézkedni. Így, bár a veszélyhelyzetet a Kormány az orosz-ukrán háborúra hivatkozva fenntartja, a 
kilakoltatási moratórium június 15-én megszűnik.

Az elmúlt két évben – 2020-ban pár hónap kivételével – nem lehetett ingatlan kiürítése iránt 
intézkedni, azaz kilakoltatni senkit. Emiatt június második felében újabb hullám indulhat meg.

A veszélyhelyzet megszűnésével összefüggő szabályozási kérdésekről szóló 2022. évi V. törvény 
sem rendelkezik a moratórium további meghosszabbításáról, így június 15-től a végrehajtási 
törvény általános szabályai térnek vissza.

Pontosan nem lehet tudni, hogy most hány ingatlant veszélyeztet kilakoltatás, de ha a covid előtti 
számokkal és a megélhetési válsággal számolunk, akkor 10 ezret is elérheti a számuk. Ez már olyan 
nagy szám, ami a használt ingatlanok piacára is hatással lehet, de a kormány politikájáról mindent 
elárul, hogy nem például bérlakások építésével, hanem a lakások árverezésével kíván piactorztító 
hatást elérni.

Újságíróként és józsefvárosi lakosként az elmúlt évtizedben sajnos számos kilakoltatást követtem 
végig. Számomra teljesen egyértelmű, eseti támogatással, a gyerekes családok kilakoltatásnál az 
elhelyezés nélküli kilakoltatás tiltásával, egy átfogó lakhatási intézkedései tervel, családok ezreit, ha
nem tizezreit lehet megmenteni a lakhatási szegénységbe, vagy egyenesen az utcára kerüléstől.

Tisztelt miniszter úr! Egy megélhetési válság kezdetén a lakhatási válság tünetei súlyosbodna i 



 
fognak. Szükség lenne a kormány lakhatási koncepciójának kialakítására, bérlakás építésére, a 
támogatási rendszer, a szociális munka, az adósságrendezés segítésére, a bajba jutott családoknál.

Azt is látjuk, hogy az elmúlt évben nagy vihart kavar Völner-ügy kapcsán számos olyan 
médiaértesülés látott napvilágot, amely szerint a végrehajtói kar a törvényesség határát súrolva, 
vagy azt átlépve intézkedett kilakoltatásoknál. Répássy államtitkár úr korábban azt ígérte, 
kivizsgálják ezeket. Történet-e ebben az ügyben valami?

 

Tisztelt Miniszter Úr!

Most adott a lehetőség, megvédhetik azokat a tízezreket, akik az utcára kerülhetnek, ezért 
kérdezem:

• Miért nem hosszabbítják meg a kilakoltatási moratóriumot?
• Mikor emelik be az alaptörvénybe a lakhatáshoz való alapjogot?
• Mikor tiltják meg az elhelyezés nélküli kilakoltatásokat, legalább a gyermekes családok 

esetében?
• Végeztek-e felmérést hány embert érinthet majd a moratórium feloldása?
• Milyen intézkedéseket kezdeményeztek a tömegesen bajbajutó családok megsegítésére?
• Van-e intézkedési terve a kormánynak a lakhatási válság megoldására?
• Tervez-e a kormány bérlakások építését támogatni, vagy kormányzati bérlakásépitési 

programot?
• Tervezi-e a kormány a Diákváros kapcsán korábban megigért 5800 bérlakás felépítését?
• Tervezi-e a kormány vizsgálni az elmúlt évtizedben milyen szabálytalanságok történtek a 

végrehajtói kamara intézkedéseiben a végrehajtások kapcsán?
• Támogatja-e a kormány eseti bizottság felállítását a végrehajtói kar törvényeségi 

gyakorlatának átvilágítására?
Várom válaszát!
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